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Статья посвящена исследованию категории социальных споров в цивилистическом процессе. 

Раскрыты причины, обуславливающие необходимость повышенной защиты социальных прав. 

Исследованы понятие, юридическая природа и виды социальных прав. Обозначены подходы к 

социальному праву как элементу российской правовой системы. С теоретической и практической 

точек зрения обоснована необходимость выделения категории социальных споров, предложено 

авторское понятие социальных споров, сформулированы их сущностные признаки.
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Lecturer of the Department of Civil Procedure and Labor Law of the Law Faculty of the Southern 

Federal University
 The article is devoted to the study of the category of social disputes in the civil process. Revealed the 

reasons for the need for increased protection of social rights. The concept, legal nature and types of social 
rights are investigated. The approaches to social law are indicated as an element of the Russian legal system. 
From a theoretical and practical point of view, the necessity of distinguishing the category of social disputes 
is justified, the author’s concept of social disputes is proposed, their essential features are formulated.
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